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Besvarelse af spørgsmål nr. 1002 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1002 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 7. juni 2022. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
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Spørgsmål nr. 1002 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for udviklingen i antallet af retssekre-

tærer og HK-ansatte ved domstolene over de sidste 10 år?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Domstolsstyrelsen, der har oplyst følgende: 

 

”Domstolsstyrelsen forstår spørgsmålet således, at der ønskes 

oplysning om det samlede antal kontormedarbejdere ved ret-

terne i perioden 2012-2021. De ønskede oplysninger er vist i 

nedenstående tabel 1.  

 

Tabel 1 

Kontorpersonale ved retterne for perioden 2012-2021 (årsværk) 

 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 

Samlet antal kontorårsværk 

ved retterne 
1.232 1.169 1.129 1.122 1.087 1.089 1.091 1.118 1.127 1.134 

 

Anm.: Ved opgørelsen er der set bort fra kontorpersonale i Domstolsstyrelsen og ved Procesbevil-

lingsnævnet 

Tabel 1 viser, at der i 2021 var ca. 100 færre kontorårsværk ved 

retterne end i 2012. I årene 2016-2018 var der knap 150 færre 

kontorårsværk end i 2012. Det øgede antal kontorårsværk i 

årene derefter beror navnlig på overtagelse af nye opgaver for 

domstolene samt en forventet øget ressourcebelastning på grund 

af navnlig ændringerne i reglerne om behandlingen af de fami-

lieretlige sager.” 
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